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Notulen van de vergadering van de ledenraad van de Koninklijke Notariële Beroepsorganisatie, 
gehouden in het Jaarbeursgebouw te Utrecht op woensdag 15 februari 2023, aanvang 13.30 uur. 
 
 
Aanwezig: 
- namens de ring Amsterdam: de heer mr. Guido Tjadens en 
  de heer mr. Mike Rib  
- namens de ring Den Haag: de heer mr. Christ-Jan van Haperen en 
  mevrouw mr. Miranda Heemskerk 
- namens de ring Gelderland: mevrouw mr. Jane de Vries en 
  mevrouw mr. Monique Wijnhoven 
- namens de ring Limburg: de heer mr. Raymond Voncken en 
  de heer mr. Bart Versteeg 
- namens de ring Midden-Nederland: de heer mr. Jasper Nobel en 
  de heer mr. Koen van den Berg 
- namens de ring Noord-Holland: de heer mr. Marcel ten Brinke en  
  mevrouw mr. Sylvia Kolk  
- namens de ring Noord-Nederland: de heer mr. Cor van Dijk en  
  mevrouw mr. Clarianne Jansen 
- namens de ring Oost-Brabant: mevrouw mr. Barbara van Kampen  
  de heer mr. Michel Kuijpers 
- namens de ring Overijssel:  mevrouw mr. Margreet Procee-Geelhoed en 
  mevrouw mr. Diane Verbaan 
- namens de ring Rotterdam: mevrouw mr. Jolande van Loon en 
  de heer mr. Gijsbert van Wingerden 
- namens de ring Zeeland/West-Brabant:  mevrouw mr. Anthonine Arts-Zetteler en 
  mevrouw mr. Jacqueline Trouw 
 
Voorts zijn aanwezig: 
- mevrouw mr. Joyce Leemrijse, gemandateerd voorzitter van de ledenraad (hierna te noemen: 

voorzitter); 
- namens het bestuur van de KNB: mevrouw mr. Annerie Ploumen, de heer mr. Ed Engelen, de 

heer mr. Thijs Flokstra, mevrouw mr. Ingeborg Braun, mevrouw mr. Isabelle Cox en mevrouw 
mr. Annette van der Klooster;  

- namens het bureau van de KNB: de heer mr. Hans Kuijpers, de heer Leo Draaisma, de heer 
mr. Willem Geselschap, de heer Bastiaan Kers en mevrouw Bernadette Verberne; 

- secretarissen: mevrouw drs. Jimke Roos (ledenraad) en de heer dr. Hendrik Aries Edeler jr. MA 
(bestuur); 

- toehoorders: mevrouw mr. Iris Hoogendam, mevrouw mr. Marieke Schoonhoven (na de pauze); 
- notulist: mevrouw Julie van Horn. 

 
1. Opening en mededelingen 

De voorzitter opent de vergadering om 13.43 uur en doet de volgende mededelingen: 
- Alleen ten behoeve van de notulen wordt een geluidsopname gemaakt. 
- De heer Mark Jan Bolt (ring Noord-Nederland) is verhinderd de vergadering bij te wonen en 

wordt vervangen door mevrouw Clarianne Jansen.  
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- Monique Rombouts (Ring Zeeland / West - Brabant) is verhinderd en wordt vervangen door 
Anthonine Arts-Zetteler. 

- De heer Ghislain van Kan heeft afscheid genomen als ledenraadslid en is opgevolgd door de 
heer Bart Versteeg. 

- De nieuwe ledenraadsleden Clarianne Jansen en Cor van Dijk worden als afgevaardigden van 
de ring Noord-Nederland welkom geheten. 

- Marieke Schoonhoven zal zich later bij de vergadering voegen, zodat de ledenraad afscheid 
van haar als bestuurder kan nemen. 
 

2. Vaststellen agenda 
- Ingekomen is een extra brief van de heer Rieter die bij agendapunt 5.d is geagendeerd. 
- Agendapunt 7.a.I NotarisID wordt na agendapunt 8 in besloten vergadering behandeld. Ook 

de onder 9.c, 9.d en 9.e geagendeerde besloten notulen zullen dan worden besproken. 
De agenda wordt vastgesteld. 
 

3. Inventarisatie rondvraag 
2023.02.15 Agendapunt 3. Binnengekomen rondvragen LR-voor vergadering 
 

Er zijn veel vragen voor de rondvraag binnengekomen; veel daarvan worden schriftelijk 
beantwoord door het Bureau. De vragen van de ring Midden-Nederland zullen bij agendapunt 
CTN worden beantwoord.  
 

4. Beslispunten 
4a. Benoeming nieuw bestuurslid KNB  

2023.02.15 Agendapunt 4.a. Bijlage I Voordracht nieuw bestuurslid.docx 
(Vertrouwelijk) 2023.02.15 Agendapunt 4.a. Bijlage II CV iris hoogendam 20221207.pdf  
 

De ledenraad wordt verzocht Iris Hoogendam te benoemen als bestuurslid voor de periode 
15 februari 2023 tot en met 14 februari 2026 (anders dan genoemd in de notitie) in verband met 
het aftreden van Marieke Schoonhoven per 1 december 2022. Iris Hoogendam stelt zich voor en 
verlaat vervolgens de vergadering.  
 
Namens de vacaturecommissie licht Jolande van Loon de gevolgde procedure toe. In een 
wisselende combinatie van twee bestuursleden en een lid van de vacaturecommissie werden 
twee gesprekken met vier kandidaten gevoerd. Tevens spraken leden van het Bureau met de 
kandidaten. Deze werkwijze werd door alle betrokkenen positief ervaren.  
Besloten werd Iris Hoogendam voor te dragen voor de functie en de vacature commissie 
adviseert de ledenraad haar te benoemen.  
 
De ledenraad stemt unaniem in met de benoeming van Iris Hoogendam als lid van het bestuur 
voor de periode 15 februari 2023 tot en met 14 februari 2026 (BESLUIT), waarna Iris Hoogendam 
zich weer bij de vergadering voegt en haar een attentie wordt overhandigd. 
 

4b. Gedragscode Informatiebeveiliging notariaat  
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2023.02.15 Agendapunt 4.b. I Vergadernotitie Ledenraad 20230215 Gedragscode Informatiebeveiliging Notariaat.docx 
2023.02.15 Agendapunt 4.b. II Introductie Informatiebeveiliging Notariaat KNB Ledenraad 20230215.pdf 
2023.02.15 Agendapunt 4.b. III Concept Gedragscode Informatiebeveiliging Notariaat 0.18.docx 
2023.02.15 Agendapunt 4.b. IV Leeswijzer Gedragscode Informatiebeveiliging Notariaat 0.3.docx 
2023.02.15 Agendapunt 4.b. V Toelichting H4 Toegang tot informatie en systemen stap 1 0.5.docx 
2023.02.15 Agendapunt 4.b. VI Toelichting H4 Toegang tot informatie en systemen Systeembeheer stap 1 0.7.docx 
2023.02.15 Agendapunt 4.b. VII Toelichting H6 Beveiligingsincidenten 0.7.docx 
2023.02.15 Agendapunt 4.b. VIII Hulpmiddel H6 Incidenten- en datalekkenprocedure 0.1.docx 
2023.02.15 Agendapunt 4.b. VIIII Hulpmiddel H6 Incidenten- en datalekkenregister 0.2.xlsx 
 

Leo Draaisma geeft een presentatie (zie 4.b. II) waarbij hij ingaat op het traject tot nu toe, het 
ontstaan van de gedragscode en de ondersteuning door de KNB.  
 
De cyber criminaliteit neemt toe terwijl de maatschappij steeds kwetsbaarder wordt door de 
toenemende afhankelijkheid van digitale processen. Ook notariskantoren kunnen direct of 
indirect slachtoffer zijn van criminaliteit. Dat kan leiden tot verlies van gegevens én reputatie bij 
klanten en ketenpartners. Er komt steeds meer wet- en regelgeving, naar verwachting zullen 
notariskantoren wettelijk worden verplicht zich te beschermen en ook verzekeraars stellen eisen 
aan aspirant-verzekerden. Niet alleen het individuele kantoor loopt risico’s, maar het gehele 
notariaat loopt een risico bij een datalek waardoor het vertrouwen wordt geschonden en zou 
kunnen verdwijnen.  
 
De KNB heeft een basisset samengesteld van 95 in de komende twee jaren in te voeren 
maatregelen, die de kans op een geslaagde hack en de impact daarvan aanzienlijk verminderen. 
De opmerkingen van de experts, leden, leveranciers en overige stakeholders aan wie de 
gedragscode werd voorgelegd, zijn verwerkt. De KNB zal ook veel ondersteuning bieden door 
middel van toelichtingen, hulpmiddelen en voorbeelden. De invoering vindt plaats in vier 
stappen, per stap wordt een invoeringsplan met toelichting opgeleverd. Na het startsein kan de 
KNB vragen van kantoren en systeembeheerders beantwoorden. Ook na de invoeringsperiode zal 
de KNB ondersteuning leveren en de gedragscode en hulpmiddelen actualiseren. De dienst van 
het KNB-noodnummer wordt behouden en experts blijven daarbij betrokken.  
Voor de informatiebeveiliging zal steeds op allerlei manieren aandacht worden gevraagd.  
 
Vervolgens beantwoordt Leo Draaisma een aantal vragen: 
- Het is steeds aan de notariskantoren om te voldoen aan de verplichting voor de informatie-

beveiliging. Vrijwel altijd is het nemen van technische maatregelen uitbesteed aan een van 
de 150 systeembeheerders (leveranciers van kantoorautomatiseringsdiensten). Met acht van 
hen is de code doorgenomen en zij bevestigden vrijwel allemaal dat de maatregelen effectief 
en uitvoerbaar zijn en dat zij de middelen al leveren of kunnen leveren. Zij vinden belangrijk 
dat het verplicht gesteld wordt.  

- Als elk notariskantoor alle maatregelen correct heeft ingevoerd, is er een grote kans dat 
criminelen andere slachtoffers zoeken. De maatregelen moeten steeds worden 
geactualiseerd.  

- De mate van informatiebeveiliging verschilt per kantoor. Als de beveiliging slecht is geregeld 
zal het gaan om een forse ingreep en kostenpost maar waarschijnlijk hebben de meeste 
kantoren veel zaken al goed geregeld en zal het meer gaan om details waar men al rekening 
mee had gehouden. Veel zaken moet een leverancier regelen en daaraan zijn kosten 
verbonden.  

- Onbekend is of verzekeraars eisen stellen aan fysieke zonering in kantoren, hetgeen nu niet 
voorkomt op de lijst van AON met eisen van verzekeraars. Nu kan worden uitgegaan van de 
huidige eisen die aan fysieke beveiliging worden gesteld en zullen kantoren niet hoeven te 
verbouwen. 
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- Het organiseren van workshops hangt af van het aantal vragen dat na de eerste stap 
binnenkomt. In die fase dienen met name de systeembeheerders maatregelen te nemen ter 
voorkoming van hacks. Het aantal door kantoren te nemen maatregelen is beperkt. Als er 
veel vragen worden gesteld over de achtergrond van de maatregelen en de procedurele 
aanpassingen, zullen eventueel workshops worden georganiseerd. 

- Informatiebeveiliging krijgt onvoldoende aandacht van kantoren. Aan de (verplichte) 
implementatie van de AVG besteedden kantoren veel meer aandacht. Het is heel belangrijk 
dat de overheid óf de KNB informatiebeveiliging verplicht stelt. Verplichtstelling door de KNB 
is alleen mogelijk als de gedragscode door de ledenraad wordt vastgesteld. Als er een 
verplichting komt kan de KNB daarbij ondersteuning bieden. Bij het onderdeel digitalisering 
zal tijdens de regiobijeenkomsten aandacht worden besteed aan diverse belangrijke 
onderwerpen. Maatregelen worden opgelegd om kantoren te helpen en informatie-
beveiliging wordt van alle ondernemers verwacht, ook door verzekeraars. 

- Over de invulling van controle en sanctionering moet nog worden nagedacht. Sanctionering 
kan niet direct betekenen dat een kantoor geen gebruik meer mag maken van het PEC-
platform. Overwogen wordt informatiebeveiliging in de collegiale audits op te nemen, maar 
de auditoren gaven met betrekking tot de AVG al te kennen geen privacy deskundigen te zijn.  

- Het is ondoenlijk om een keurmerk aan alle 150 leveranciers te verstrekken en periodiek te 
vernieuwen. Er komt wet- en regelgeving voor informatiebeveiliging (NIS2) voor essentiële en 
belangrijke sectoren die waarschijnlijk ook voor het notariaat zal gelden terwijl er ook sprake 
is van een keurmerk voor leveranciers. Er kan worden gelobbyd om NIS2 ook van toepassing 
te laten zijn op het notariaat maar het verschil tussen puur NIS2 en de gedragscode is niet 
groot; het tempo van invoering van de gedragscode ligt wel hoger.  

 
De ledenraad stemt unaniem in met de vaststelling van de gedragscode Informatiebeveiliging 
Notariaat als set van informatiebeveiligingsmaatregelen die elk notariskantoor moet nemen 
(BESLUIT).  
 

5. Ingekomen stukken 
5a. Begroting Stichting Kwaliteitsfonds Notariaat 

2023.02.15 Agendapunt 5.a. SKN begroting 2023 2024 2025.pdf 
 

Desgevraagd deelt de penningmeester, Ed Engelen, mee dat is afgesproken het weerstands-
vermogen te laten doorgroeien tot 25 miljoen EUR. Dat bedrag zal naar verwachting in 2024 
worden bereikt zodat in de loop van volgend jaar opnieuw hierover moet worden besloten.  
Volgens Ed Engelen is de dekking in het Kwaliteitsfonds voor particulieren en niet-particulieren 
gelijk maar stelt men zich tegenover zakelijke partijen terughoudend op.  
Daarnaast dekt de verzekering tot 50 miljoen EUR. Voor de dekking van 25 miljoen EUR moet 
worden gesproken over de risico’s en een daarbij behorende dekking. In de discussie die in het 
eerste kwartaal 2024 is gepland zal weer de vraag rijzen of daarmee het risico op meer claims 
wordt vergroot of dat er meer zekerheid wordt gecreëerd. Tegen die tijd kan beter worden 
voorspeld wanneer de limiet wordt bereikt.  
 
De penningmeester geeft een korte toelichting op de begroting. Onder meer dankzij de afdeling 
Financiën van de KNB komen de opbrengsten van de boetes die notarissen worden opgelegd in 
de Tuchtkamer nu ten goede van het Kwaliteitsfonds in plaats van aan de overheid.  
 

5b. Brief van de heer Rieter d.d. 30-11-2022  
2023.02.15 Agendapunt 5.b. 2022.11.30. Ingekomen dhr Rieter - 2022-1130d WOO-verzoek vóórvergad.LR enz..doc 
 

De brief wordt voor kennisgeving aangenomen. Er zijn geen vragen of opmerkingen. 
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5c. Getekend mandaat voorzitter Ledenraad  

2023.02.15 Agendapunt 5.c. Getekend mandaat voorzitter LR dd 30112022.pdf 
 

Het document wordt voor kennisgeving aangenomen. Er zijn geen vragen of opmerkingen. 
 

5d. Brief van de heer Rieter d.d. 13-02-2023 
2023.02.15 Agendapunt 5.d Binnengekomen e-mail dhr Rieter dd 13-02-2023.pdf 
 

De brief wordt voor kennisgeving aangenomen. Er zijn geen vragen of opmerkingen. 
Op 22 februari 2023 dienen vier zaken aangespannen door de heer Rieter.  
 

6. Mededelingen Commissie van Advies 
- ICT-overleg heeft twee keer plaatsgevonden: een kort overleg met Isabelle Cox over 

NotarisID en een iets uitgebreider overleg, ook met Leo Draaisma, over een eerder concept 
van de gedragscode. 

- Financiële commissie: komt in april weer bijeen voor overleg over de jaarcijfers. 
- Futurepro(o)f/Wna: over de Wna werd overlegd met Ingeborg Braun die aangaf dat een plan 

van aanpak wordt opgesteld. Er was geen overleg over Futurepro(o)f. 
- Nobilex werd in de ringvergaderingen besproken. Er zijn geen verdere bijzonderheden. 
 

7. Mededelingen bestuur  
7a. Korte stand van zaken 

I. NotarisID: wordt in besloten vergadering besproken. 
II. DOBV: de besluitvorming van de overheid is geagendeerd voor behandeling door de Kamer 

begin maart 2023 waarna de vaststelling hopelijk op 1 juli 2023 plaatsvindt. De proeftuin is 
nog steeds open en suggesties van leden voor verbetering zijn welkom.  

III. Commissie Toegang Notariaat (CTN): de noodcommissie heeft de opgelopen achterstand 
ingehaald en behandelt nu de gebruikelijke stroom. Met het ministerie wordt overlegd over 
de beleidsnotitie over de nieuwe CTN. Zodra de notitie is vastgesteld, kunnen notarissen 
worden gevraagd om lid te worden van de CTN. De noodcommissie bestaat uit Annerie 
Ploumen, Ed Engelen, de oud-voorzitter van de CTN en enkele andere mensen. Binnen het 
KNB-bestuur hebben Annerie Ploumen en Ed Engelen hun portefeuille Nieuwe benoemingen 
met betrekking tot de aan de CTN voor te dragen kandidaten, overgedragen aan Thijs 
Flokstra. Hoewel dit geen ideale situatie is, is dit de enige manier om nieuwe notarissen te 
kunnen blijven benoemen. De noodcommissie is voor één jaar (tot eind 2023) aangesteld.  
Vanwege de onduidelijkheden over de CTN was het geen reële optie om andere notarissen 
voor de noodcommissie te vragen dan de bestuursleden.  
Er wordt naar gestreefd de beleidsnotitie zo spoedig mogelijk vast te stellen zodat de 
noodcommissie kan worden opgeheven en de nieuwe CTN van start kan gaan.  
In de ring Rotterdam twijfelt een ringlid aan de werkwijze en samenstelling van de CTN. Het 
lid meent slechte ervaringen te hebben. Het ringbestuur verwees het lid in eerste instantie 
naar het KNB-bestuur maar het lid verzocht het ringbestuur dringend de vragen in de 
ringvergadering te stellen. Daar het KNB-bestuur is van mening dat het een persoonlijk 
verhaal betreft en daarom niet in de ledenraad dient te worden besproken.  
De voorzitter stelt voor de vragen schriftelijk te beantwoorden en niet in de ledenraad te 
bespreken. De ledenraad stemt daarmee in (BESLUIT). 

IV. Toegang tot het recht: er zijn geen bijzonderheden te melden. 
V. Opvolgingsproblematiek: er zijn geen bijzonderheden te melden. 
VI. CNUE: er zijn geen bijzonderheden te melden. 
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7b. Bijgestelde begroting 2023 met doorkijkje naar 2024 en 2025: 
2023.02.15 Agendapunt 7.b. Notitie Ledenraad Bijgestelde begroting.docx 
2023-02-15 Agendapunt 7.b. KNB begroting 2023.pdf 
 

De penningmeester gaat in op de begroting en de daarbij gevoegde toelichting van de 
gehanteerde uitgangspunten voor 2023 tot en met 2025. Er worden geen vragen gesteld. 
 

7c. Intrekking spoedwet per 1 februari 2023 
https://notarisnet.notaris.nl/nieuwsberichten/adviezen-en-handvatten-knb-voor-corona-vervallen-in-beginselper-1-februari 
 

De spoedwet die naar aanleiding van Covid-19 van kracht werd is per 1 februari 2023 geëindigd. 
Nu zijn de afspraken van kracht die golden vóór de Covid-periode. Het is aan de notaris om te 
beoordelen of er sprake is van een bijzondere situatie. Naar aanleiding van de vele vragen is op 
NotarisNet duidelijk uitgelegd hoe te handelen, waar de eigen verantwoordelijkheid ligt en het 
verschil tussen identificatie op basis van artikel 39 lid 1 en onvoorwaardelijke legalisatie.  
 
Bij legalisatie van een handtekening met voorwaarden kan onder omstandigheden 
aansprakelijkheid voortvloeien. Gevraagd wordt of het bestuur van mening is dat als men naar de 
algemene voorwaarden verwijst, er een aansprakelijkheidsbeperking van kracht is.  
Het bestuur blijft van mening dat een legalisatie van een handtekening in principe 
onvoorwaardelijk moet zijn. Er kan geen sprake zijn van een grijs gebied. Legalisatie houdt in dat 
de notaris een aangeboden stuk voorziet van een dagtekening en handtekening waarmee de 
echtheid van de handtekening wordt bevestigd. Als twijfel bestaat moet de notaris niet tot 
legalisatie overgaan en niet de aansprakelijkheid beperken door een exoneratiebeding of 
voorwaarden.  
Bij een gekwalificeerde legalisatie is het de vraag ten aanzien van wie de aansprakelijkheids-
beperking geldt. Ook de ingeschakelde experts waren de mening toegedaan dat er bij legalisatie 
geen twijfel mag bestaan over de echtheid van een handtekening. Het bestuur raadt aan 
legalisatie met aansprakelijkheidsbeperkingen niet meer te accepteren.  
 

7d. Portefeuille Future pro(o)f 
In het kader van de herziening van de beroepsopleiding zijn onlangs bijeenkomsten geweest waar 
men kon ervaren hoe de nieuwe opleiding eruit gaat zien en hoe dat wordt ervaren. Binnenkort 
volgt een evaluatie welke verbeterpunten mogelijk zijn voor de nieuwe opleiding die hopelijk in 
september 2023 start. De kick-off van de opleiding die in maart 2023 start, is gemoderniseerd. 
Het KNB-bestuur zal daarbij aanwezig zijn.  
 

7e. Herziening Wna 
Medio december 2022 vond een eerste bespreking met het Ministerie J&V plaats over de wens 
om de Wna te moderniseren. Het ministerie is welwillend maar heeft te weinig capaciteit om de 
volledige herziening op te pakken. Afgesproken is dat de KNB een voorstel zal doen met enkele 
prioriteiten. De notitie met prioriteiten is gemaakt en zal naar verwachting begin maart 2023 
worden besproken met het ministerie om een begin te maken met de aanpassing van de wet. De 
ringvoorzitters worden opgeroepen deelnemers te enthousiasmeren voor de klankbordgroepen 
(actie: ledenraad). De leden van de CvA met portefeuille Wna verzoeken het bestuur op de 
hoogte gehouden te worden.  
 

8. Bespreekpunten 
8a. Nobilex  

Na de pauze wordt het agendapunt in besloten vergadering zonder toehoorders besproken. 



 
 
 
 

7/9 

 

8b. Jaarplan 2023 
2023.02.15 Agendapunt 8.b. Bijlage I LR-notitie jaarplan 2023.docx 
2023.02.15 Agendapunt 8.b. Bijlage II Jaarplan 2023_versie 1.2.doc 

Annerie Ploumen nodigt de ledenraad uit vragen te stellen. 
 
DIANA (Digitaal Afhandelen Nalatenschappen) is een pilot waaraan is meegewerkt om te 
onderzoeken hoe nalatenschappen in samenwerking met andere partijen, digitaal kunnen 
worden afgewikkeld. Zodra de pilot werkzaam blijkt te zijn in de praktijk, wordt deze methode 
uitgerold. Het project lijkt haalbaar (Proof of Concept), waarna de werking en effectiviteit verder 
worden onderzocht.  
 
Er zijn leden die bezorgd zijn over de gevolgen van het fysieke passeren bij de notaris voor de 
verwerking en het digitale repertorium. Digitaal passeren houdt in dat de akte digitaal kan 
worden ondertekend: digitaal op afstand of bij de notaris aan tafel. Daarnaast blijft het papieren 
proces in stand. Voorlopig zal er een tweesporenbeleid zijn: het huidige traject naast het digitale 
traject. De notaris moet de keuze maken welke vorm voor de cliënt geschikt is. Door het systeem 
te digitaliseren kan meer aandacht aan andere zaken worden besteed. De advies- en Belehrungs-
functies blijven essentieel. Digitaal passeren via een video live verbinding met de cliënt gaat niet 
per se sneller dan een fysieke afspraak. Het proces is niet opgesteld om tijd te winnen.  
 
De heer Voncken informeert of de resultaten van het onderzoek dat in 2022 zou plaatsvinden, 
naar de wijze waarop notarissen softwarematig kunnen worden geholpen om te voldoen aan de 
poortwachtersverplichting, al bekend zijn. Het bestuur deelt mee dat de mogelijkheden, de tools 
waaraan behoefte is en de wijze waarop daaraan vorm kan worden gegeven, worden 
onderzocht. Het bestuur komt hierop terug (actie: bestuur).  
 

8c. Reglement Bevordering vakbekwaamheid 
2023.02.15 Agendapunt 8.c. Bijlage I Notitie PE punten ethiek.docx 
2023.02.15 Agendapunt 8.c Bijlage II - Concept reglement bevordering vakbekwaamheid wijziging ethiek.docx 
 

Om ervoor te zorgen dat álle leden bepaalde (ethische) cursussen (zoals WWFT) volgen is het 
noodzakelijk bepaalde cursussen met een bepaald thema of onderwerp binnen de 40 PE-punten 
die men in twee jaar moet behalen, verplicht te stellen. In de voorgelegde tekst is aan artikel 5 
een tweede lid toegevoegd.  
 
Voor docenten en hoogleraren enz. bestaat een volledige vrijstelling voor het behalen van PE-
punten, wat voor de hand ligt bij vakinhoudelijke punten maar voor ethiekpunten niet logisch is.  
De ledenraad stemt in met de toevoeging van artikel 5 lid 2 en gaat ermee akkoord dat het toe te 
voegen artikel ook op docenten en hoogleraren en anderen betrekking heeft (BESLUIT). 
 
Artikel 5.2 stelt dat “Het bestuur kan vaststellen dat in een tijdvak van het in lid 1 van dit artikel 
genoemde aantal punten een bepaald aantal punten behaald moet worden met een bepaald 
thema of onderwerp”. In de ring Noord-Holland vond men dit te ruim / vaag geformuleerd. Het 
aantal punten voor ethiek is nu vastgesteld op acht, maar omdat het jaar al is begonnen wordt 
voor 2023/2024 uitgegaan van zes, neerkomend op ongeveer twee dagdelen. Voor het 
vaststellen van de punten voor ethiek zal worden uitgegaan van een realistisch aantal. Het 
bestuur behoudt zich de vrijheid voor om het aantal voor ethiek te behalen punten vast te stellen 
dat past in de tijdsgeest waarin aandacht aan een bepaald onderwerp moet worden besteed. 
Daarbij blijft de diversiteit van de cursussen belangrijk. De discretionaire bevoegdheid van het 
bestuur is ook nodig met het oog op de voorgenomen plannen en zal niet op een irreële wijze 
worden gebruikt; de leden zullen niet worden overvraagd. 
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9. Verslag vorige vergadering d.d. 21 september 2022 
9a. Verslag ledenraad 9 mei 2022 

20220509 LR conceptnotulen-voor LR.docx 
 

Het verslag dat niet eerder ter vaststelling is voorgelegd wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 

9b. Notulen ledenraadsvergadering d.d. 16 november 2022_open incl. actiepuntenlijst en Q&A 
2023.02.15 Agendapunt 9.b. 2022.11.16 Binnengekomen rondvragen LR-voor vergadering.docx 
2022.11.16 LR conceptnotulen-voor vergadering-NV 
2023.02.15 Agendapunt 9.b. LR actiepunten-voor vergadering 150223.docx 
 

 
Laatste alinea van 7b, was: “Er wordt opgemerkt dat er kandidaat-notarissen zijn die aangeven 
geen kandidaat-notaris werkzaamheden verrichten en daarmee zich onthouden van de PE- plicht 
en de contributie aan de KNB.” 

Dit wordt gewijzigd in: “Er wordt opgemerkt dat er kandidaat-notarissen zijn die zich niet als 
zodanig afficheren maar wel kandidaat-notaris werkzaamheden verrichten en zich daarmee 
onttrekken aan de PE-plicht en de contributie aan de KNB.”.  

Het verslag wordt met inachtneming van deze wijziging vastgesteld. 
 

Actiepunten: 
De commissie heeft input gegeven op het conceptvoorstel governance Voorzieningsfonds. Het 
onderwerp wordt geagendeerd voor de volgende vergadering (actie: JR). 
 

9c. Vertrouwelijk) Notulen LR-vergadering d.d. 16 november 2022 besloten 
(Vertrouwelijk) 2023.02.15 Agendapunt 9.c 2022.11.16 LR conceptnotulen besloten-voor vergadering (V).docx 
 

De notulen zijn in besloten vergadering besproken. 
 

9d. (Vertrouwelijk) Notulen LR-vergadering d.d. 14 december 2022_besloten 
(Vertrouwelijk) 2023.02.15 Agendapunt 9.d. 20221214 LR-extra conceptnotulen besloten-voor LR.docx 
 

De notulen zijn in besloten vergadering besproken. 
 

9e. (Vertrouwelijk) Notulen LR-vergadering d.d. 19 december 2022_besloten 
(Vertrouwelijk) 2023.02.15 Agendapunt 9.e. 2022.12.19 Conceptnotulen LR-extra - vertrouwelijk – voor LR def.docx 
 

De notulen zijn in besloten vergadering besproken. 
 

10. Rondvraag 
De ingediende vragen zijn behandeld en zijn/worden schriftelijk beantwoord. 
 

11. Inventarisatie agendapunten volgende vergadering 
Het conceptvoorstel governance Voorzieningsfonds en het onderwerp pensioenfonds worden 
voor de volgende vergadering geagendeerd. 
 
De vergadering van 27 september 2023 wordt in het Van der Valk Hotel Utrecht gehouden. De 
vergadering van 17 mei 2023 wordt gevolgd door een diner. 
 

12. Sluiting 
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Jasper Nobel bedankt Marieke Schoonhoven die uit het bestuur treedt, voor haar inzet en goede 
samenwerking en overhandigt haar een attentie. 
 
De voorzitter bedankt de aanwezigen voor hun inbreng en sluit de vergadering om 17.18 uur.  
 
 
 
Goedgekeurd in de vergadering van 17 mei 2023 

 
 
 
 
 
 
 
 


